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Informace a zprávy z radnice
Pravidelný přehled významnějších 
záležitostí města, kterými se zabývala 
rada města a jeho zastupitelstvo:
Na  své schůzi dne 3. 5. a  10. 5. 2022 měli členové rady 
města na  programu celkem 31 materiálů k  projednání 
a  rozhodování. Z  těch významnějších, kterými se zabý-
vali, vyjímáme:
•  RM schválila výsledky poptávkového řízení a vystavení ob-

jednávky firmě HAVO Consult s. r. o. na vypracování projek-
tové dokumentace pro zajištění dotace na rekonstrukci at-
letické dráhy 400 m s umělým polyuretanovým povrchem 
a  rekonstrukci fotbalového hřiště s  umělým trávníkem 
na stadionu v Krupce za 85 000 Kč bez DPH.

•  RM schválila vyhlášení veřejné zakázky malého rozsahu 
na akci „Oprava komunikací v Krupce, ul. Lípová, ul. Hřbitov-
ní, ul. U Přítkova a Nová Vrchoslav od vodárny k točně“.

•  RM schválila, na základě dopisu Ministerstva financí, postup 
při doplnění inflační doložky do podmínek realizační smlou-
vy v  rámci  podlimitní veřejné zakázky na  stavební práce 
s názvem „Revitalizace areálu bývalé městské plovárny“ za-
dávané formou otevřeného podlimitního řízení dle zákona 
č. 134/2016 Sb., o zadávání veřejných zakázek, ve znění poz-
dějších předpisů, v rámci společného zadávání veřejné za-
kázky.

•  RM vzala na vědomí výzvu obcím a krajům na možnost roz-
šíření ubytovacích kapacit k nouzovému ubytování uprchlí-
ků z Ukrajiny od Ministerstva pro místní rozvoj formou po-
skytnutí dotace.

•  RM schválila dohodu o  vytvoření pracovních příležitostí 
v rámci veřejně prospěšných prací a poskytnutí příspěvku: 
10 dělníků pro údržbu města od 9. 5. do 30. 11. 2022.

•  RM schválila Smlouvu o  poskytnutí neinvestiční dotace 
na podporu sociálních služeb, na základě které byla Městu 
Krupka jako poskytovateli sociálních služeb poskytnuta do-
tace z rozpočtu Ústeckého kraje pro rok 2022 v celkové ma-
ximální výši 4 284 900 Kč na zajištění pečovatelské služby.

•  RM vydala souhlasné stanovisko k  uzavření Rámcové 
smlouvy mezi Základní školou a Střední školou, Krupka, Kar-
la Čapka 270 a Základní školou a Mateřskou školou Krupka, 
Teplická 400, ve  věci zajištění školního stravování formou 
realizace vývařovnou Základní školy a Střední školy, Krupka, 
Karla Čapka 270 a výdejnou Základní školy a Mateřské školy 
Krupka, Teplická 400 od 1. září 2022 na dobu neurčitou.

•  RM schválila smlouvu o  zajištění územně plánovací čin-
nosti, poskytování souvisejících odborných služeb včetně 
pořizování a zpracování územně plánovacích dokumentací 
a územně plánovacích podkladů, včetně jejich změn a ak-
tualizací pro Město Krupka se společností NARD MP s.r.o. 
a  uložila zahájení přípravných prací na  zpracování změny 
č. 2 Územního plánu Krupka. /red/

Práce na opravě příjezdové 
komunikace na hrad Krupka 
úspěšně pokračují
Vlivem mimořádných událostí došlo v roce 2012 ke zřícení části kamenné 
opěrné zdi pod přístupovou cestou na hrad Krupka. Opakovanými destruk-
cemi a sesouváním hradebního systému v této části byli ohroženi jak oby-
vatelé níže položených soukromých nemovitostí, tak návštěvníci hradu. 
Po  zajištění projektové dokumentace, příslušných povolení a  realizaci vý-
běrového řízení na dodavatele stavby, byly v květnu loňského roku 2021 za-
hájeny stavební práce na statickém zajištění tělesa komunikace a kamenné 
opěrné hradební zdi přístupové cesty.
Jak všichni víme, jedná se o nemovitou kulturní památku. Historické jádro 
hradu se datuje kolem roku 1330, Panský dům pak kolem roku 1697. Hra-
dební systém kamenných zdí byl stavěn postupně. Veškeré práce tedy pro-
bíhají pod pečlivým odborným dohledem zástupců státní památkové péče, 
archeologického dohledu, geotechnika a autorského dozoru stavby. 
Nezainteresované osobě by se mohlo zdát, že práce přibývají velmi poma-
lu. Je však nutné podotknout, že se veškeré činnosti provádějí pouze ručně, 
ve velmi omezeném manipulačním prostoru a převážně ve svahu, bez mož-
nosti přístupu techniky. Pochvala patří realizační firmě STRIX Chomutov, 
a.s., která si s obtížnými pracovními podmínkami dobře poradila a v součas-
né době je hotová hlavní část statického zajištění cesty, pod níž byla posta-
vena nová opěrná zeď včetně nového zábradlí, odvodnění cesty a terénních 
úprav níže položeného svahu. V hotové části cesty podél zábradlí byl vybu-
dován provizorní bezpečný přístup pro pěší do areálu hradu. 
V  současné době probíhají, v  souladu s  vydaným stavebním povolením 
a  schválenou projektovou dokumentací, práce na  terénních úpravách ko-
munikace, spojené s  jejím novým výškovým uspořádáním a  odvodněním. 
S každým dalším krokem realizace však odkrýváme skryté konstrukce a zjiš-
ťujeme nové skutečnosti. Bohužel je realizace komplikována zhoršujícím se 
velmi špatným stavem přilehlé kamenné zdi na levé straně cesty a novými 
zjištěnými poměry. Každý další krok tak řešíme s  projektantem, geotech-
nikem, Národním památkovým ústavem, Magistrátem města Teplice a ar-
cheologickým dohledem Regionálního muzea v Teplicích. Věříme, že i přes 
tyto překážky stavbu co nejdříve dokončíme a koncem prázdnin bude areál 
návštěvníkům plně k dispozici. 
Rádi bychom Vás ještě informovali, že areál hradu je nadále přístupný pro 
pěší, prostor za Panským domem, včetně vyhlídky, je i v současné době sta-
vebními pracemi nedotčen a restaurace včetně ubytování je pro hosty nadá-
le k dispozici. V rytířském sále stále probíhají svatební obřady a parkování 
je možné v Husitské ulici.

Dagmar Kaulová, vedoucí oddělení investic

Nová kniha o lanovce v prodeji
K  70. výročí zprovozně-
ní lanové dráhy vydalo 
Město Krupka novou 
publikaci, kterou je mož-
né od  června zakoupit 
v Turistickém infocentru 
Města Krupka (Městský 
úřad, Mariánské nám. 
32), v Infocentru Hornic-
ké krajiny Krupka (Hu-
sitská 722) a na dolní sta-
nici lanové dráhy. Kniha 
obsahuje velké množství 
informací a  zajímavostí 
i  spoustu fotografií ze 
„života“ lanovky, která je 
svého druhu jediná na světě. Prodávat se bude za cenu 270 Kč.  /red/
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Rozhovor se starostou města 
Zdeňkem Matoušem

Už druhý měsíc je v provozu nový oficiální web našeho města. Jaké 
jsou odezvy veřejnosti na tuto změnu?
Mohu konstatovat, že je reakce uživatelské veřejnosti zcela pozitivní. 
Je zřejmé, že byl tento výrazný posun kvality a přívětivosti řešený s ma-
ximální empatií k potřebám a nárokům návštěvníků našich webových 
stránek. Kromě zjednodušení orientace v  nich a  aktualizace lepších 
možností jejich prohlížení na všech běžných druzích komunikačních za-
řízení, se podstatně rozšířila nabídka poskytovaných informací. Velkým 
přínosem je i služba pro vyhledávání potřebných kontaktů na zaměst-
nance úřadu a  města, i  jejich agendy. Celý proces rekonstrukce webu 
je otevřený, probíhá jeho provozní testování a další doplňování složek 
i obsahu standardních informací. Věřím, že tento další krok ke zlepše-
ní a rozšíření informovanosti veřejnosti pomůže našim spoluobčanům 
a budou daleko častěji běžně používat tento komunikační kanál města. 

Lanovka na Komáří vížku teď oslavila 70. narozeniny. Co pěkného 
k nim dostala?
Na  narozeninový den jsem byl bohužel v  zahraničí, takže se nemohu 
podělit o bezprostřední osobní zážitky z oslavy. Ale přípravy na ni pro-
bíhaly dlouho předem a u všech důležitých jsem samozřejmě byl. První 
velký dárek lanovka dostala od Drážního úřadu udělením statutu histo-
rické a památkové dráhy v České republice jako prvnímu zařízení tohoto 
typu u nás. A druhým bylo vydání speciální publikace o jejím pestrém 
a pozoruhodném životě. V této knize, která by podle mě měla být přímo 
„povinnou četbou“ pro všechny krupčáky, čtenáři najdou řadu zajíma-
vostí z historie, spousty dobových fotografií, ale i vzpomínky a vyprávění 
pamětníků, kteří svůj život spojili s lanovkou. Za dobu jejího provozu to 
bylo mnoho lidí, a ti si také plně zaslouží tento společný knižní dárek. 
A ke správným narozeninám patří i fotky a videa z oslav. Na webu města 
jsou už ke zhlédnutí.

Také naše město se zapojilo do řady aktivit na pomoc uprchlíkům 
z Ukrajiny. Asi nejdůležitější je pro ně získání možnosti nějakého 
ubytování. Jak se tento problém daří řešit?
Praktické problémy lidí, které vyhnala válka na Ukrajině z jejich domo-
vů, řešíme operativně a reagujeme na  jejich „poptávku“. Nouzové byd-
lení pro ně v  našich kapacitách na  ubytovně v  městském sportovním 
areálu nyní využívá 20 osob, maminek a jejich dětí. Mají tady k dispozici 
všechny dostupné možnosti standardu pobytu, hygienická zařízení, ku-
chyňky a potřebné zázemí. Pomáháme jim i s jejich dalšími záležitostmi 
a samozřejmě jsme s nimi trvale v bezprostředním kontaktu. Díky tomu 
víme, že vše funguje dobře, ani na jedné straně nejsou žádné problémy, 
a nesmírně smutné a nešťastné časy našich ubytovaných uprchlíků jim 
aspoň trochu ulehčujeme. 

Nejvýznamnější a největší sportovní událost roku se blíží. Sportov-
ní hry mládeže všech krupských základních škol se po  vynucené 
dvouleté koronavirové „výluce“ opět uskuteční v kompletním pro-
gramu… 
Ze všech škol, které budou brzy soutěžit o  poháry, čest a  slávu svých 
týmů, mám mimořádně pozitivní zprávu. Všichni nominovaní spor-
tovci se velmi těší, trénují a připravují se do závodů a utkání. Všem prý 
naše městská olympiáda moc a vážně chyběla. Mně osobně také. Zážitky 
z urputných bojů na dráze, v bazénu či na hřištích, jsou pokaždé parád-
ní. A fandění, jásot a oslavy vítězů, stadion plný stovek pestrobarevných 
dresů jednotlivých družstev, to vše scházelo spoustě našich školáků, uči-
telů, ale i pořadatelů. Konečně si to tedy můžeme vynahradit!

Děkujeme za rozhovor. /red/

Byty po požáru ve Hřbitovní ulici 
opět ožívají
Jak jste jistě mnozí zaznamenali, v loňském roce došlo k nešťastné události 
ve Hřbitovní ulici, kdy po požáru v přízemním bytě museli na čas opustit 
všichni nájemníci své domovy. Po  prohlídce statikem, rozsáhlých sanač-
ních úpravách a  dekontaminaci objektu se většina našich seniorů vrátila 
po  zhruba 14 dnech do  svých bytů. Výjimkou však byl byt zdemolovaný 
ohněm a tři navazující byty nesoucí znatelné následky po požáru. V těch-
to prostorách proběhly během loňského roku rozsáhlé stavební úpravy tak, 
abychom mohli našim seniorům vrátit důstojné bydlení. Ohořelá okna 
byla vyměněna za nová plastová. V jednotlivých místnostech byly opraveny 
podlahy, stěny, veškeré rozvody elektroinstalací včetně nového ledkového 
osvětlení. Proměny nastaly i v koupelnách, které byly kompletně opraveny 
a  září novotou. Ve  sprchových koutech byla instalována sklápěcí sedátka 
a madla, která jsou osazena i u WC pro lepší mobilitu nájemníků. V kuchy-
ních byly instalovány nové kuchyňské linky a spížové skříně. 
Lednový požár nás všechny poznamenal a neradi bychom takovouto smut-
nou událost prožívali znovu. Současné vedení, spolu s radními města, se tak 
rozhodlo pro několik zásadních změn, které přispějí k bezpečnosti nájemní-
ků objektu. Před nastěhováním obyvatel zpět do svých domovů jsme nechali 
na chodbách a ve všech by-
tech instalovat autonom-
ní požární čidla napojená 
na  pult centrální ochrany 
Městské policie Krupka. 
Obyvatelé pak byli vyba-
veni nouzovými tlačítky. 
V  případě ohrožení tak 
bude moci ihned na místo 
vyjet hlídka městské po-
licie, problém operativně 
identifikovat a  hned řešit. 
Ale o tom už Vás informo-
val ředitel Městské policie 
Krupka Jiří Petrák. 
Dalším zásadním rozhodnutím byla změna způsobu vytápění objektu. Do-
posud byl každý byt vytápěn plynovými topidly, která známe pod názvem 
„Gamaty“, a ohřev teplé vody byl zajištěn starými plynovými průtokovými 
ohřívači osazenými v každé koupelně. Dosavadní způsob ohřevu vody a vy-
tápění, jenž byl pro starší občany nevyhovující a  navíc drahý, byl v  opra-
vených bytech nahrazen centrálním ohřevem teplé vody a  ústředním vy-
tápěním. Byty jsou kompletně připraveny a už jen zbývá přestěhovat naše 
seniory do nového, ale na tom již spolu s nájemníky pracujeme.
Co více k tomu dodat? Za zmínku určitě stojí, že v současné době připravu-
jeme projektovou dokumentaci včetně všech náležitostí a povolení na po-
stupnou opravu všech stávajících bytů a  dodělání ústředního vytápění 
a centrální dodávky teplé užitkové vody. Do budoucna bude součástí objek-
tu výtah.

Václav Šanda, Dagmar Kaulová

Další nové webové stránky, 
tentokrát pro turistiku
Po úspěšném zprovoznění nových webových stránek města cílených na 
úřední a vnitřní záležitosti města a jeho občanů probíhají v posledních týd-
nech intenzívní práce na finalizaci webových stránek města se zaměřením 
na Krupku a její okolí jako významnou turistickou destinaci.
Založení samostatných turistických stránek, vedle stránek „úředních“, je re-
alizováno proto, aby pro každou cílovou skupinu byly internetové informace 
přehlednější i při jejich rozsáhlosti a také bylo možné odlišně řešit jejich 
funkce a vzhled. Například turistické stránky budou ve větší míře používat 
kvalitní obrazový materiál s cílem oslovit jejich návštěvníky krásami naše-
ho města a krajiny a přimět je k návštěvě a pobytu u nás.
Samozřejmě nové stránky budou vytvořeny na úrovni nejmodernějších 
technologií, a tak budou fungovat jak na počítači, tak na telefonu, a věřím, 
že se budou líbit i svým vzhledem. Na finální doméně visitkrupka.cz, která 
byla vybrána dle osvědčeného mezinárodního vzoru (visitparisregion.com, 
visitlondon.com, visitprague.cz, visitteplice.cz atd.), by měly být zprovozně-
ny k začátku hlavní turistické sezóny.
Děkuji úseku cestovního ruchu našeho úřadu za pilnou a tvůrčí práci na 
tomto díle.

Rostislav Kadlec, místostarosta
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MĚSTSKÁ POLICIE HASIČI

Pulzní oxymetr,
nový pomocník strážníků
Na  konci měsíce května předal starosta města Krupka Zdeněk Matouš 
Městské policii Krupka do  jejich zdravotnické výbavy dva nové pomocní-
ky, kterými jsou prstové pulzní oxymetry. Jedná se o přístroje, které budou 
strážníkům napomáhat při poskytování první pomoci v souvislosti s použi-
tím AED (Automatizovaný externí defibrilátor). Oxymetry budou sledovat 
funkční saturaci kyslíku a tepovou frekvenci u postižené osoby. 
„Pořízení oxymetrů do  každého služebního vozidla městské policie, která 
jsou vybavena AED, je dalším krokem ke  zkvalitňování poskytované prv-
ní pomoci strážníky. I  nadále bude docházet ke  zlepšování materiálního 
vybavení městské policie v  oblasti poskytované první pomoci a  tím ruku 
v ruce i samotnému vzdělávání strážníků, které je velice nezbytné. S tímto 
je spojený i symbol, který mají strážníci na svých uniformách, chráníme to 
nejcennější,“ dodal starosta Zdeněk Matouš. 

Rok 2021 – činnost se po covidu pomalu vrací 
do normálu
V měsíci květnu proběhla za účasti starosty města Zdeňka Matouše 
výroční schůze naší jednotky hasičů JPO II. Velitel jednotky Pavel Vá-
cha na ní prezentoval výroční zprávu za rok 2021, ze které vyplynulo, 
že i za covidové situace a při snížené aktivitě lidí musela jednotka 
provést běžný počet zásahů, konkrétně 164. Navíc jejich struktura 
se opět začala vracet do normálu, když v prvním covidovém roce 
2020 bylo třeba hasit 21 požárů, tedy asi polovinu obvyklého množ-
ství, a  v  předchozím roce již 31 požárů. Opačným směrem se pak 
vydal počet technických výjezdů díky poklesu případů asistence při 
transportu pacientů.

Oheň, který hledá uplatnění ve firmě, nebereme
První květnový pátek v pozdních večerních hodinách navštívil požár 
venkovní skladiště podniku Knauf Insulation a pustil se do izolace. 
Zmocnil se jí na ploše asi 25 x 25 m, ale naši hasiči společně s tep-
lickými jej po necelé hodině dostali pod kontrolu a po další hodině 
a čtvrt ho zcela zlikvidovali. Úspěšnému zásahu pomohla i  reakce 
zaměstnanců, kteří z blízkosti požáru operativně odstraňovali ohro-
žené balíky.
Připravenost na podobné situace je důležitá, a proto také, shodou 
okolností, o čtyři dny později prováděli naši hasiči v „žiletkárně“ jed-
no z mnoha praktických cvičení s nácvikem, která jsou pravidelně 
plánována ve firmách v našem městě.

Záchrana z lanovky
V květnu také proběhl trénink našich a teplických hasičů zaměřený 
na vyprošťování osob uvízlých na lanovce. Když nejde o život a zdra-
ví, je to docela zajímavá a  hezká podívaná, a  tak Vám přinášíme 
z této akce pár fotografií. 

Roman Zima, Pavel Vácha

Odstavené vozidlo bez RZ na parkovišti 
Při kontrolní činnosti si hlídka všimla na parkovišti odstaveného vozidla 
bez RZ. Při prováděném šetření hlídka zjistila, že se jedná o vozidlo, které 
pochází ze SRN a v ČR nebylo nikdy přihlášeno, proto na vozidlo nebyla 
nikdy vydána RZ. Hlídka dále zjistila současného vlastníka odstavené-
ho vozidla, který byl pro podezření z přestupku oznámen příslušnému 
správnímu orgánu. Vozidlo bylo z parkoviště odstraněno. 

Opilý motocyklista
Na operační středisko bylo oznámeno, že po jednom ze sídlišť jezdí ně-
jaký mladík na motorce a hlukem ruší celé okolí. Na místo byla vyslána 
hlídka, která mladíka na motocyklu zjistila a následně zastavila v ulici, 
kudy jel v  protisměru. Následnou kontrolou bylo hlídkou zjištěno, že 
mladík nejenže jel na motocyklu v protisměru, ale nevlastí ŘP, motocykl 
nemá přidělenou RZ, a navíc následně provedenou dechovou zkouškou 
bylo zjištěno, že motocykl řídí pod vlivem alkoholu. Tímto se mladík stal 
důvodně podezřelý ze spáchání trestného činu. Celá věc byla předána 
orgánům činným v trestním řízení. 

Munice
Operační středisko přijalo oznámení od  cyklisty, který se pohyboval 
v okolí Habartic, že v lese nalezl nějakou nevybuchlou munici. Na místo 
byla okamžitě vyslána hlídka, která místo nálezu zajistila proti vstupu 
a  na  místo byl přivolán pyrotechnik Policie ČR. Pyrotechnik na  místě 
zjistil, že se jedná o část RPG (ručního protitankového granátu).

Odtah
V  ranních hodinách přijalo operační středisko oznámení rozhořčené 
majitelky domu, že jí před výjezdem ze dvora stojí auto tak, že ona ne-
může vyjet. S ohledem na zjištěné skutečnosti hlídka na místo přivolala 
odtahové vozidlo. Asi za hodinu se ozval majitel vozidla, který uvedl, že 
na uvedeném místě stál se souhlasem oznamovatelky, se kterou jsou 
v příbuzenském vztahu. Paní se pak jak hlídce, tak majiteli moc omlou-
vala s tím, že byla rozrušená. 

Přivolaná pomoc SOS tlačítkem
Za pomoci SOS tlačítka si přivolala pomoc strážníků starší žena, která se 
necítila dobře. Na základě přijaté výzvy byla na místo okamžitě vyslána 
hlídka, která po  otevření bytu a  komunikaci s  paní na  místo přivolala 
RZS, která paní převezla na vyšetření do nemocnice. Jsme velice rádi, že 
SOS tlačítka pomáhají seniorům v těchto situacích. 

Jiří Petrák, ředitel
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Hornický region Erzgebirge/Krušnohoří 
je památkou světového dědictví UNESCO
V sobotu 6. července 2019 byly hornické památky v saském a českém 
Krušnohoří zapsány na Seznam světového dědictví UNESCO. 

Historie a sláva krušnohorského hornictví
KRUŠNOHORSKÉ RUDY: Uran 
Již v  16. století se jáchymovští horníci při těžbě stříbra setkávali s  lesklým černým 
nerostem, ze kterého v  té době běžnými úpravami nebylo možné získat ani stříbro ani 
žádný jiný známý kov. A tak ho nazvali Pechblende, což by se dalo z němčiny přeložit jako 
„smolný nekov“. Tedy smolinec. 

OD SMOLINCE K URANINITU
První popis smolince pochází z  roku 1727 z  Já-
chymova, objev uranu se ale datuje až do roku 1789, 
kdy německý chemik Martin Heinrich Klaproth 
poprvé popsal nový kov, který nazval uraninit. Kla-
proth také vyzkoumal schopnost uranových slouče-
nin barvit sklo do žluté a zelené barvy. 

URANOVÉ SKLO
Ve  velkém se uranové barvy na  sklo a  na  porcelán 
vyráběly v Jáchymově od roku 1854. Postup vyvinul 
chemik Adolf Patera. Zdrojem pro výrobu barev byl 
smolinec z  jáchymovského dolu Svornost, kde se 
začaly uranové rudy poprvé na  světě systematicky 
těžit. Zvláštností uranového skla je, že pod vlivem 
dlouhovlnného ultrafialového záření fluoreskuje.

OBJEV RADIA A POLONIA, PRVENSTVÍ 
JÁCHYMOVA
Odpad vzniklý při výrobě uranových barev použili 

Uraninit (Wikimedia)

Na téma „Krupka, součást památky UNESCO“
se ptáme místostarosty Krupky,
Rostislava Kadlece
V  minulém čísle Radnice jste mluvil o  dotaci z  mini-
sterstva kultury na  podporu památek UNESCO. Byla 
schválená? 
Ano. V  druhém květnovém týdnu jsme obdrželi 
schválení dotace z  programu Podpora pro památ-
ky UNESCO, což nás samozřejmě velmi potěšilo. 
Město Krupka získalo finanční prostředky na  ob-
novení výstavky znaků hornických měst a na nové 
vícejazyčné popisné tabulky pro exponáty ve  štole 
Starý Martin. Z dotace bude také hrazeno 15 tabu-
lek označujících zajímavá místa viditelná při jízdě 
lanovkou, především v bývalém revíru Knöttel, kde 
jsou patrné pozůstatky hornické činnosti. Cestující 
budou mít k  dispozici leták, který jim za  jízdy po-
slouží jako průvodce. Dalšími součástmi dotačního 
projektu jsou prezentační věž s upoutávkami na pa-
mátky Hornické krajiny Krupka, která bude umístě-
ná v areálu městského stadionu, a brožura pro děti 
s názvem Poznej Krupku s permoníkem Cinrůdem! 

Podalo Město Krupka ještě nějakou žádost o  dotaci 
cílenou na propagaci?
V  rámci spolupráce jsme prostřednictvím  Mon-
tanregion Krušné hory – Erzgebirge, o.p.s., která 
spravuje českou část statku světového dědictví, po-
dali za Město Krupka žádost o dotaci na tisk velkého 

k  výzkumu Marie Curie-Sklodowská a  její manžel 
Pierre. Roku 1898 izolovali z jáchymovské suroviny 
dva radioaktivní prvky, polonium a radium. Oběma 
se přisuzovaly mimořádné léčebné účinky, což ved-
lo ke  vzniku radiobalneologie. Poté, co byla ověře-
na radioaktivita místních důlních vod, byly v roce 
1906 v  Jáchymově otevřeny první radonové lázně 
na světě. 

TĚŽBA PO DRUHÉ SVĚTOVÉ VÁLCE, ČESKO
Největší rozvoj těžby uranu v  saském i  českém 
Krušnohoří spadá do období po druhé světové vál-
ce. Na základě tajné dohody z roku 1945 byla veške-
rá produkce podniku Jáchymovské doly posílána 
do Sovětského svazu. Po komunistickém puči v roce 
1948 zde byly zřízeny nápravné pracovní tábory, 
kterými prošlo 65 000 vězňů. Těžba uranu skončila 
v Jáchymově roku 1964. Důl Svornost slouží i nadále 
jako zdroj důlní vody pro lázeňské účely.

TĚŽBA PO DRUHÉ SVĚTOVÉ VÁLCE, SASKO
V saském Krušnohoří probíhala těžba uranu v dale-
ko vyšším rozsahu. Řízena byla Sovětským svazem 
a zajišťována státní společností SAG Wismut, poz-
ději sovětsko-německou SDAG Wismut. Na  rozdíl 
od  Československa tu ale „na  uranu“ pracovali ci-
vilní zaměstnanci. Produkce v  Sasku byla čtvrtou 
největší na  světě. Celkem se v  revírech u  Schnee-
bergu, Johanngeorgenstadtu a  později v  západním 
Krušnohoří a  Saském Švýcarsku v  letech 1946 až 
1991, kdy byla těžba ukončena, vytěžilo 231 000 tun 
uranu.

Lenka Navrátilová

množství materiálu propagujícího Krupku. Dotace 
by měla být přidělena z Karlovarského a Ústeckého 
kraje. Schválení očekáváme v průběhu měsíce červ-
na. 

Rostislava Kadlece se ptala Lenka Navrátilová

Pokračování v příštím vydání Radnice.

Uraninit (Wikimedia)

Uranové sklo (Wikimedia)

Těžní věž dolu Svornost, Jáchymov (Wikimedia)
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PRAVIDELNÝ ROZHOVOR
S KRUPSKÝM OBČANEM

Od ledna jsme zařadili novou rubriku, která bude nabízet v kaž
dém vydání rozhovor s  krupským občanem, který se například 
podílí na rozvoji našeho města či svými aktivitami propaguje 
Krupku v širším okolí. Do tohoto projektu bychom chtěli zapojit 
naše čtenáře a krupskou veřejnost. Pokud máte tip na občana, se 
kterým bychom mohli udělat interview, neváhejte nás kontak
tovat na emailu katerina.osvaldova@mukrupka.cz a my se ho 
pokusíme oslovit.

Rastislav Sanitrik:  

„Vším, čím jsem 
byl, byl jsem rád!“
Je rodilý Severočech, ale do Krupky se s rodinou přistěhoval v roce 1977 
z Dvora Králové nad Labem. Rastislav Sanitrik, který bude letos slavit 
77. narozeniny, se výrazně zapsal do  kulturního a  sportovního života 
v Krupce.

Jak jste zahájil svou bohatou kariéru v Krupce a jaké akce se Vám vybaví jako 
první?
Když jsem se v roce 1977 přistěhoval do Krupky, ihned jsem se zapojil do kul-
turního a sportovního dění ve městě. Stal jsem se spoluzakladatelem hu-
debního tělesa Školastíci při ZŠ Krupka – Hamry. 
Jednou z největších akcí, kterou jsem organizoval a osobně moderoval, byla 
soutěž „Dva z  jednoho města“, jež se uskutečnila na tehdejším krupském 
koupališti, jemuž šéfoval pan Eduard Světlík. Také se mi vybaví soutěž Zpí-
vá celá rodina, které se zúčastnilo celkem 27 tříčlenných rodinných týmů. 
Na konci 90. let jsem coby kantor v ZŠ Maršov zorganizoval a rovněž uváděl 
akci Miss krupských škol. Nesmím zapomenout na výbornou akci, kterou 
byla soutěž místních žáků mateřských a základních škol Krupka hledá mi-
nisuperstar.

Jaké období považujete v rámci svých aktivit za nejplodnější?
Za nejplodnější období mohu považovat roky 1989–1996, kdy jsem působil 
jako ředitel Městského domu dětí Krupka a  později jako manažer firmy 
Kousal – Přibík, kdy jsem stál u zrodu krupského hudebního festivalu, který 

měl velkou odezvu v rámci celého kraje. V průběhu let 1992–1996 jsme spolu 
s Miloslavem Kousalem pořádali měsíční „dýchánky“ s populárními osob-
nostmi kulturního života. Vystřídali se Jiří Sovák, Stella Zázvorková, Stan-
da Procházka, Jára Kohout, letošní jubilant 90letý Josef Zíma, Jožka Černý, 
Kamil Barták a mnoho dalších. Velkou odezvu mělo vánoční a velikonoční 
střetnutí soutěžních týmů města a okolí ve zdejší plavecké hale, která byla 
v době soutěží nabita k prasknutí. V rámci působení u firmy Kousal – Při-
bík jsem založil kapelu Horalka, se kterou jsme vystupovali nejen na území 
města Krupka, ale i v rámci okresu. Sousedská odpoledne s Horalkou a poz-
ději s duem Li&Ra patřilo neodmyslitelně ke kulturnímu dění ve městě.

Je známo, že jste byl díky svým organizačním dovednostem aktivní i na spor-
tovním poli. Na čem jste se podílel zde?
Jako bývalý hráč VTJ Dukla Pardubice v  letech 
1965–1967 jsem samozřejmě nezanedbával ani 
sport ve  městě. Postupně jsme s  kolegou Lubo-
šem Klatovským trénovali fotbalovou přípravku, 
B-dorost a později B-tým mužů v okresním přebo-
ru. Několik let jsem působil jako hlasatel při mi-
strovských zápasech A-týmu dospělých a  v  této 
funkci jsem stál u  zrodu postupů z  1. B třídy až 
do divize. Za starostování Milana Puchara a poz-
ději Zdeňka Matouše jsem působil od  samého 
počátku u  Sportovních her mládeže a  jak jinak 
než v roli moderátora či sportovního komentáto-
ra. Samozřejmostí byly také různé soutěže pro ty 
nejmenší nejen v rámci mého působení v měst-
ském domu dětí.

Během své dlouhé kariéry jste se určitě nenudil. Jak 
si užíváte zasloužený důchod?
Definitivně má aktivní činnost skončila v  roce 
2014, kdy se zhoršil zdravotní stav mé manžel-
ky. Jenom díky jejímu ohromnému pochopení 
k  mým „koníčkům“ jsem mohl dělat to, co jsem 
dělal. Říkáte si, že na jednoho člověka je to až pří-
liš. Já si to nemyslím, ba naopak a s radostí mohu 
potvrdit slova Jana Nerudy: „Vším, čím jsem byl, 
byl jsem rád!“ /red/



Den dětí

FOTOREPORTÁŽ



Omlouváme se za tiskovou chybu v minulém měsíčníku Radnice
Mariánské poutní slavnosti proběhnou dne 10. a 11. září 2022

Krupské hudební léto  -  hudební skupiny červenec 2022

  2.7. -  PARALET LOUNY
  8.7. -  ALIBI
  9.7. -  HUDBA PREMIER

15.7. -  U - STYLE
16.7. -  VOICE
22.7. -  FONOTEST

23.7. -  POP MASTER
29.7. -  HUDBA PREMIER
30.7. -  VENDYS BAND

od  18:00 hodin
do  22:00 hodin
od  18:00 hodin
do  22:00 hodin

ZA OBSAH INZERCE ZODPOVÍDAJÍ JEJÍ ZADAVATELÉ.



Svět dětí a barev
Výstava

Kdy: od 3.6.2022 do 28.6. 2022
Kde: Nákupní centrum  FONTÁNA,
Teplice
Jak:  Díla budou vystavena ve 2. nadzemním
podlaží NC FONTÁNA (naproti Sinsay).   

ZŠ a MŠ Krupka, Teplická 400

Pozvánka na veřejnou výstavu prací dětí 

výtvarný projekt školní družiny

Uvažujete pro své dítě o třídě v menším kolektivu? 

Nabízíme posledních pár volných míst pro Zápis 

do prvního ročníku základní školy Na Hamrech v Krupce.

Nabízíme:

- rodinné prostředí 

- budova školy je pouze pro I. stupeň

- individuální přístup

- výuku anglického jazyka již od první třídy. 

- bezplatnou školní družinu od 5,30 do 16,30 

- nově budovanou výdejnu obědů v budově školy. 

- těsná blízkost autobusové zastávky, pro dojezd 

  z Teplic nebo od Chlumce 

- klidné domácí prostředí

Zapsali jste svoje dítě na jinou školu? 

Nevadí. Pokud se přihlásíte k nám, 

vše za vás vyřídíme. 

Více info na www.zskrupka.cz nebo tel.: 602 494 363 

Dodatečný zápis do prvního ročníku ZŠ

ZA OBSAH INZERCE ZODPOVÍDAJÍ JEJÍ ZADAVATELÉ.



Lanovka na Komáří vížku slaví 70 let 
a jako první v ČR získala statut historické 
a památkové dráhy
Ve středu 25. května 2022 si Krupka připomněla významné výročí 70 let od zahájení provozu lanové dráhy 
na Komáří vížku.
Při této příležitosti byla vydána speciální publikace, která bude k prodeji v městských infocentrech a na dol-
ní stanici lanové dráhy. „Kniha je průvodce životem této jedinečné památky, obsahuje spoustu zajímavostí 
z historie i současnosti, je plná fotografií, vzpomínek a vyprávění. Je dárkem pro všechny, kteří lanovce vě-
novali svůj profesní život, pro všechny, které svou výjimečností okouzlila, a také pro všechny, které zaujala 
a chtějí se s ní seznámit,“ říká autorka knihy Lenka Navrátilová. Starosta Zdeněk Matouš dodává: „Uvědomu-
ji si, jak moc je lanová dráha pro Krupku významná. Je světovou raritou, nikde jinde už taková nejezdí. Jde 
o úžasný a jedinečný stroj, který k našemu městu patří. Myslím, že je lanovka v tomto směru stále nedoceně-
ná. Novou publikací k 70. výročí zprovoznění ji chceme více přiblížit veřejnosti. Kniha má být propagací této 
unikátní památky, o kterou je třeba pečovat a zachránit ji pro budoucnost.“
První nápad zřídit do hor lanovou dopravu přišel už v roce 1838. Další návrhy na vybudování visuté lanové 
dráhy překazily obě světové války. Finální verze stavby lanové dráhy, která byla zadána Dopravnímu podniku 
města Teplice, byla zahájena v roce 1950. Na dělníky v čele se stavbyvedoucím architektem Janem Klime-
šem čekalo převýšení 480 metrů a 2 348 metrů prudkého zalesněného svahu s masivním skalnatým podlo-
žím, se starými štolami, haldami a odvaly. V roce 1952 byla lanová dráha z Krupky na Komáří vížku hotová. 
V roce 2013 byla lanová dráha včetně technického vybavení prohlášena za kulturní památku se specializací 
industriální dědictví. Od roku 2014 je lanovka chráněna v rámci památkové zóny Hornická krajina Krupka 
a od roku 2019 jako objekt v nárazníkové zóně památky světového dědictví. Nejvýznamnějším oceněním je 
statut historické a památkové dráhy, který jí byl letos v květnu udělen Drážním úřadem.
„Na krupské lanové dráze je zřejmá její významnost z hlediska historie, ale nás především zajímala její sou-
časná provozuschopnost a  bezpečnost za  dodržení jakési úrovně nemodernizace původní provozní tech-
nologie. Vše se děje správným směrem a za dodržení bezpečnosti v rámci pravidelných revizních kontrol. 
Navíc je zde velmi kvalitní a vyškolený personál, což je pro tento unikát také velmi důležité,“ vysvětluje Petr 
Davídek, který je ředitel příslušného odboru Drážního úřadu a podílel se na schvalovacím procesu. Zdeněk 
Saifert, který je náčelníkem lanové dráhy od roku 2016, souhlasí a dodává: „Máme jako první statut historické 
a památkové dráhy v České republice, což je pro nás velkým závazkem. Museli jsme splnit mnoho podmínek 
a zavazujeme se používat původní technologii. Do budoucna si přeji minimum závad a rekonstrukci obou 
stanic. A spoustu spokojených cestujících. Těm patří dík za to, že lanovkou jezdí, že se s ní fotí a sdílejí své 
zážitky s ostatními a rozšiřují tak její fanklub.“ /red/

REPORTÁŽ
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Významní a slavní 
návštěvníci XVII. díl

HISTORICKÉ OKÉNKO

V  této rubrice si připomínáme a představujeme významné 
osobnosti, které navštívily naše město a zanechaly v  něm 
svou stopu.

Adelheid Emma Wilhelmina Theresia 
Waldeck-Pyrmont (1858-1934)
Dne 8. července roku 1885 je v pamětní knize hostů krupského hradu za-
znamenána návštěva nizozemské královny Emmy s dcerou Wilhelminou. 
Na  výlet za  romantikou si do  Krupky vyjely z  teplických lázní, kde byly 
na ozdravném pobytu.

Adelheid Emma Wilhel
mina Theresia Waldeck
Pyrmont byla druhá 
manželka Viléma III. Ni-
zozemského, nizozemská 
královna a  lucemburská 
velkovévodkyně. Narodila 
se v Německu, v městečku 
Arolsen. Jejím otcem byl 
kníže Jiří Viktor Waldeck-
Pyrmont a  matkou Hele-
na Nasavská. Emma měla 
šest sourozenců, pět ses-
ter a  jednoho bratra. Její 
sestry Helena a  Marie se 
provdaly do  královských 
rodin, Helena za  Leopol-
da, syna britské královny 
Viktorie a  Marie za  Vilé-
ma II. Württemberského. 
Emma uzavřela sňatek 
v  21 letech, vzala si o  41 
let staršího nizozemské-
ho krále Viléma III. Král 
měl z  prvního manželství 
tři syny, ovšem všechny 
je přežil a  tak se po  jeho 
smrti v roce 1890 stala dě-
dičkou trůnu tehdy jede-
náctiletá Wilhelmina (Vi-
lemína), která se narodila 

z manželství s Emmou. Nutno podotknout, že soužití královského páru bylo 
i přes velký věkový rozdíl šťastné. Mladá Emma byla v nizozemské královské 
rodině oblíbená pro svou srdečnou a  smířlivou povahu, poradila si nejen 

Vlevo Wilhelmina, vpravo Emma s dcerou Wilhelminou a vnučkou 
Juliánou (Wikimedia)

Královna Emma (Wikimedia)

Emmina dcera Wilhelmina 
v korunovačním plášti (Wikimedia)

s náladovostí a mrzoutstvím svého chotě, ale i s napjatými rodinnými a po-
litickými vztahy. Po manželově smrti se na 8 let stala královnou regentkou. 
Svým moudrým jednáním a vystupováním výrazně posílila vliv monarchie 
a hlavně důvěru v královskou rodinu. V politice královny Emmy pak pokra-
čovala i její dcera Wilhelmina, která převzala nizozemský trůn v roce 1898 
a Emma roli královny matky. Inteligentní a energická Wilhelmina mluvila 
výborně anglicky a také se vyznala v obchodních záležitostech. Díky výhod-
ným investicím byla ve své době nejbohatší ženou světa. Za manžela si vza-
la německého prince Jindřicha, vévodu Meklenbursko-Zvěřínského. Králov-
na Emma se dožila 75 let, zemřela na následky bronchitidy a je pochována 
v královské hrobce v chrámu Nieuwe Kerk ve městě Delft. 

Lenka Navrátilová

Královna Emma s manželem Vilémem III. (Wikimedia)
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Anketa
Dne 25. 5. 1952, tedy před 
70 lety, byl slavnostně 
zahájen provoz „naší“ 
lanovky z Krupky na 
Komáří vížku. Zajímá nás, 
jak ji využíváme a známe 
my, občané Krupky.

  „Lanovka na Komáří vížku je úžasná 
historická památka. Jsem aktivní 

cyklistka a využívám jí v zimě i v létě.“
Gita Číková, sociální terapeut

VZPOMÍNKA

Nejzajímavější
komentáře
z ankety v Mobilním rozhlase 
„Jsem rád, že funguje a že je naším krupským 
pokladem.“
„Sedačky už jsou sice starší, ale je to parádní 
jízda.“
„Možná by to chtělo lepší značení k  lanovce. 
Na Libušíně se nás na cestu ptají pěší i auto 
moto turisté každou chvíli.“
„Rozhodně bych (a nejenom já) uvítala, kdy-
by se začaly přepravovat i elektrokola. Argu-
ment, že jsou příliš těžká, nechápu, když si 
na lanovku sedne 100 a více kg člověk, tak se 
nepřetěžuje? Moje kolo váží 18 kg bez baterie, 
kterou si samozřejmě dám do  ruksaku, aby 
obsluha nezvedala i váhu baterie.“

Dne 10. května 2022 bylo
druhé výročí úmrtí

paní Mileny Kysilkové.
Vzpomíná rodina. 

Dne 4. června 2022 uplynulo 
32 let, kdy nás navždy opustila 

naše drahá maminka, paní Jiřina 
Tomanová z Krupky. S hlubokou 
úctou vzpomínají manžel Josef, 
synové Marcel a Miloš a ostatní 

příbuzní.

Dne 4. června 2022 tomu byl 
rok, co nás navždy opustil náš 

milovaný manžel, tatínek, 
dědeček, pan Jiří Tichovský. 
Kdo jste ho znali a měli rádi, 
vzpomeňte s námi. S láskou 

vzpomíná manželka Květuše, 
dcera Martina s rodinou a syn Jiří 

s rodinou. 

Dne 15. června 2022 uplyne již 
sedm let, kdy nás navždy opustil 

náš tatínek a dědeček, pan 
Vlastimil Tomanec. Z našich srdcí 

však nikdy neodejde. Děkujeme 
všem přátelům a známým 

za tichou vzpomínku. Za celou 
rodinu dcery Martina a Iveta.

Dne 17. června 2022 uplyne sedm 
let, co nás navždy opustila naše 

milovaná maminka, babička, 
manželka a kamarádka,
paní Dana Pavlíčková.

S láskou vzpomíná manžel Jiří 
s rodinou a kamarádi ze štoly 

Starý Martin.

To, že čas rány hojí, je jen 
pouhé zdání. Stále je v srdci 
bolest a tiché vzpomínání. 

Dne 24. června 2022 uplyne
osm let, kdy nás opustil

pan Jiří Motyčka. 
Stále vzpomíná manželka Marie 

a všichni příbuzní. 

V aktuální anketě na Mobilním rozhlase se 
objevilo několik dotazů ohledně provozu 
lanovky. Zeptali jsme se Zdeňka Saiferta, 
náčelníka lanové dráhy, aby se vyjádřil 
k výše uvedeným komentářům:
„Město přebíralo lanovku v  roce 2009 v  ža-
lostném stavu. To, co je nejvíce vidět, a to je 
samozřejmě vzhled obou stanic, je však až 
na  posledním místě v  rámci udržení plné 
provozuschopnosti a především bezpečnos-
ti samotné lanovky. Každý rok se investuje 
do lanové dráhy, a i díky tomu získala unikát-
ní statut historické a památkové dráhy. Údrž-
ba a  pravidelná výměna lana, rekonstrukce 
sloupů včetně příslušenství, modernizace za-
bezpečovacího systému po celé délce tratě, 
to jsou ty nejvýraznější investice posledních 
let a  řadu z  toho je nutné neustále udržo-
vat a  doplňovat. Rekonstrukce obou stanic, 
na  které se již připravuje projekt, je samo-
zřejmě dalším cílem a  přispěje k  ještě větší 
unikátnosti našeho turistického skvostu. 
Mimochodem výměna sedaček již probíhá. 
Prvních 14 kusů je již v provozu a postupně se 
všechny vymění. Zdražování jízdného je sa-
mozřejmě nepříjemná věc, ale je to bohužel 
problém současného vývoje na celém světě. 
Zásadní zvýhodnění pro občany Krupky ne-
plánujeme, ale určitě budeme pokračovat 
ve speciálních akcích jako Vánoční a Veliko-
noční lanovka, abychom ji krupským obča-
nům co nejvíce zpřístupnili. Na projektu no-
vého informační značení nejen lanovky, ale 
i  dalších krupských památek, se již pracuje. 
Je to jeden z bodů v rámci strategie rozvoje 
města. Otázku převozu elektrokol jsme řešili 
již několikrát. Problém není v nosnosti sedač-
ky. Kolo je totiž v podstatě zavěšené za kon-
strukci střechy a  ta má bohužel omezenou 
nosnost.“ /red/

Od  25. do  30. 5. 2022 se mohli občané prostřednic-
tvím aplikace Munipolis (dříve Mobilní rozhlas) zú-
častnit ankety na téma naší krupské Lanovky. Do an-
kety se zapojilo 49 respondentů.
Jízdu lanovkou si alespoň jednou dopřálo 24 z  25 
našich občanů
Téměř polovina, 47 % účastníků ankety odpovědělo, 
že se někdy zúčastnilo bezplatné vánoční nebo ve-
likonoční jízdy lanovkou, přičemž zajímavé je, že ta-
hounem zájmu o tyto akce jsou hlavně ženy, zatímco 
ve využití lanovky v běžném, placeném provozu vítě-
zí na plné čáře muži.

Naši lanovku známe
A jak si v „testu“ znalostí o lanovce vedli naši odváž-
ní respondenti, vzorek Vás, občanů? Přesnou správ-
nou délku lanovky 2348 m uvedlo 17 % respondentů 
a dalších 61 % odhadlo délku mezi 2000 a 2500 m.
Převýšení 480 m trefilo 10 % účastníků ankety a dal-
ších 58 % vědělo, že lanovka nabere výšku mezi 450 
a 500 m.

To, že lanovka jede přesně 15,5 minuty, uvedlo 8 % 
respondentů, ale dobrých 61 % čas 15 nebo 16 minut 
a  dalších 24 % správně odhadlo dobu jízdy mezi 10 
a 20 minutami.
A rok 2013, kdy nad lanovkou rozprostřela ochranný 
plášť památková ochrana, vědělo 27 % účastníků 
ankety, s tím, že dalších 24 % uvedlo nějaký jiný leto-
počet mezi roky 2010 a 2015, a dalších 24 % respon-
dentů umístilo datum do  tohoto milénia. 13 % tipo-
valo, že naše lanovka získala památkovou ochranu již 
za minulého režimu.
Přesné technické znalosti o lanovce má tedy asi de-
setina z nás, ale asi dvě třetiny umí dát dohromady 
natolik správné údaje, že je zřejmé, že svou lanovku 
dobře znají.
 
Respondenti lanovku k  70. narozeninám respon
denti hlavně potěšili
Účastníci ankety měli nakonec možnost vyjádřit 
cokoliv, co měli k  lanovce na  srdci. Z  22, kteří tuto 
možnost využili, 9 lanovku pochválilo nebo jí popřáli 
něco dobrého do budoucna, 7 si povzdechlo nad vyso-
kým jízdným, 3 by uvítali lepší vzhled stanic a další 
projevili přání, aby bylo možné přepravovat i elektro-
kola nebo aby se zlepšilo značení k lanovce.

Jak je to s výší jízdného
Protože větší množství respondentů hodnotilo jízd-
né naší lanovky jako vysoké, zajímali jsme se o sou-
časné ceny lanovek s  celoročním provozem v  celé 
naší republice. Těchto lanovek je podle zdroje (lano-
ve-drahy.cz) 52 a nám se podařilo pro porovnání zjis-
tit ceny obousměrné jízdy u 43 z nich. Spočítali jsme, 
že průměrná cena za 100 m jízdy činí 19,89 Kč, zatím-
co naší lanovkou se svezeme za 10,22 Kč a tato cena 
je u nás čtvrtá nejnižší. Takže i když se nám také jeví 
jízdné jako drahé, zvláště pro celou rodinu to může 
být neúnosné, není objektivně v porovnání s jinými 
lanovkami nijak přemrštěné.

Děkujeme všem účastníkům ankety a přejeme lanov-
ce i jejím cestujícím krásné jízdy a výhledy

Roman Zima

Vyhodnocení ankety Lanovka

Účast na vánočních a velikonočních jízdách

Využití běžného provozu lanovky
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Krupka očima sociálních sítíINSTAGRAM
Chceš zde svou fotku? Taguj nás na facebooku a instagramu: #krupkazije

Jak šel čas aneb Proměny zajímavých míst v Krupce 

Hrad Krupka
Hrad Krupka byl vybudován na počátku 14. sto-
letí jako strážní pevnost. První písemná zmínka 
o hradu je z roku 1330, kdy ho i s panstvím získal 
darem od  krále Jana Lucemburského míšeňský 

šlechtic Těma I. z  Kolditz. V  pohusitské době 
byl hrad nově opevněn, z této doby se dochovaly 
i obě hradní brány. Od roku 1680 je uváděn jako 
pustý. A tak, když Šternberkové hledali ubytování 

pro svého horního správce, museli mu na nádvo-
ří postavit nový dům, který byl dokončen v roce 
1697. V 19. století byla správní budova přestavěna 
na nóbl výletní hostinec. Hrad patří do majetku 
Města Krupka, které nechalo zchátralý areál v le-
tech 1999 až 2003 za finanční podpory Evropské 
unie kompletně opravit. 

Lenka Navrátilová

Rok 2014

Před rokem 1999

Rok 2021

Rok 2000Rytířský sál, 70. léta 20. století

Rok 2005

Rok 1900 Kolem roku 1920 Kolem roku 1930



#krupkazije10

ZUŠ Stanislava Šebka 
v Krupce uspěla 
v ústředním kole ČR
Jak jsme Vás informovali v minulém čísle Radnice, 
z krajského kola soutěže ZUŠ ve hře na zobcovou 
flétnu v Litvínově postoupila naše žákyně Cordelia 
Borja Rodriguez do ústředního kola. V této soutěži 
se setkávají nejlepší žáci ze „zušek“ z celého Česka. 
Již samotný postup Cordelie do této soutěže je vý-
znamným úspěchem naší školy. V náročné soutěži 
Cordelie opět prokázala svůj velký talent a ve své 
věkové kategorii byla porotou ohodnocena jako 
nejlepší. V  soutěži tak získala první místo. Naše 
poměrně malá škola se tak důstojně prezentova-
la mezi velkými „zuškami“, které mají několika-
násobně vyšší počet žáků. Cordelii a její vyučující 
paní Monice Vášové všichni gratulujeme a  jejím 
žákům přejeme další úspěchy v tvořivé práci.

ředitel školy Pavel Krs 

Poděkování osadě „EL TORO“
Chtěli bychom touto cestou 
moc poděkovat celé trempské 
osadě „El Toro“, především še-
rifovi „Kaprovi“ a  kamarádovi 
„Indiánovi“ za  super krásný 
zážitek, který jsme zažili při 
své návštěvě při jejich oslavě 
74. výročí založení osady. Děti 
se mohly účastnit soutěží: pře-
spolního běhu na  1 km, hodu 
na  cíl, hodu na  kolík, soutěže 
ve  skocích atd. Za  svou snahu 
byly děti odměněny sladkostmi 
a  nakonec si odnášely trofeje 
za  umístění. Bylo to opravdu 
moc krásné.
Rádi vzpomínají Kája, Nikolka, Maky, Melisa, Míša, Kamila a Míra z dětského domova Libušín, Krupka

Hasičky z Unčína 
zvítězily v Modlanech
V  sobotu 14. 5. 2022 se soutěžní družstvo žen zú-
častnilo soutěže v požárním útoku o Putovní pohár 
starosty obce Modlany. Soutěžní družstvo žen jelo 
na tuto soutěž obhajovat 1. místo a putovní pohár, 
který tam vyhrály v roce 2019. Z důvodu vládního 
nařízení (covid-19) byla tato soutěž 2 roky zrušená. 
Po  zimní přestávce začalo soutěžní družstvo žen 
i s novými posilami v týmu pravidelně 1x v týdnu 
trénovat v prostorách JPO II Krupka. Na této sou-
těži se jim zadařilo a znovu si odvezly 1. místo i Pu-
tovní pohár starosty obce Modlany. Zároveň mělo 
soutěžní družstvo žen nejlepší čas v požárním úto-
ku v kategorii mužů i žen.

Sbor dobrovolných hasičů Unčín

Připravujeme přehlídku Léto s divadlem v Krupce v roce 2022
Letos se uskuteční již 14. ročník této amatérské 
divadelní přehlídky, která si za dobu své existence 
získala řadu příznivců. První představení se konalo 
v roce 2008, kdy krupský divadelní soubor zde uve-
dl oblíbenou inscenaci AŤ ŽIJÍ NEBOŽTÍCI, která 
se dočkala nebývalého počtu 47 repríz. Z druhého 

Ústeckého kraje jsme si vždy vážili, protože jsme 
je považovali za výraz podpory amatérského diva-
dla a byli jsme rádi, že téměř pravidelně na každou 
přehlídku kraj přispíval. Bohužel, vloni ani letos 
dotaci Ústecký kraj neposkytl. Letošní přehlídka 
bude tedy financována z  rozpočtu Města Krupky 
prostřednictvím Kulturního zařízení města Krup-
ka. Tak tedy – ať žije 14. ročník přehlídky LÉTO 
S DIVADLEM V KRUPCE.

Vladimír Urban, jednatel 
divadelního souboru DK Krupka

ročníku připomeňme MARYŠU divadelního sou-
boru z Brněnce. V roce 2010 sehrál náš divadelní 
soubor jako první a dlouhou dobu jediný amatér-
ský spolek premiéru hry Václava Havla ODCHÁZE-
NÍ, což bylo výrazným celorepublikovým počinem.
Mimořádně příznivě byl přijat na  4. ročníku pře-
hlídky LIMONÁDOVÝ JOE v podání Divadla Exil 
Pardubice. 5. ročník přinesl krupským divákům 
v  roce 2012 hned několik vynikajících inscenací, 
jako byl např. AMADEUS Rádobydivadla Klapý, 
ROZPAKY ZUBAŘE SVATOPLUKA NOVÁKA ze 
souboru V.A.D. Kladno a  první místo si odnesli 
TŘI MUŠKETÝŘI v podání Divadla Ty-já-tr Praha 
s hodnocením 91 % velmi líbilo.
Přelomem bylo uvedení inscenace Shakespearovy 
hry ZKROCENÍ ZLÉ ŽENY v roce 2014 v přírodním 
divadle Na  růžovém hrádku souborem Ty-já-tr 
Praha (94% velmi líbilo), kdy vynikající inscenace 
spojená s  přírodní scenérií a  působivým nočním 
přísvitem byla zcela mimořádným zážitkem.
Na  9. ročníku v  roce 2016 představil krupský di-
vadelní soubor svoji úspěšnou inscenaci RUSKÁ 
ZAVAŘENINA. 
Za  celou dobu existence přehlídky pak musíme 
uvést dvě inscenace, které získaly absolutní pří-
zeň diváků – 100 % velmi líbilo. Na  jedenáctém 
ročníku v  roce 2018 to byla PRODANÁ NEVĚSTA 
Divadelního souboru z  Úpice. V  roce 2019 to pak 
byla inscenace RADÚZE A  MAHULENY Divadel-
ního souboru Jiří Poděbrady, romantické prostředí 
krupského Růžového hrádku jako nádherná histo-
rická scéna spolu s nádhernou hudbou Josefa Suka 
zapůsobilo na všechny nadšené diváky.
Po coronavirové pauze v roce 2020 se v následují-
cím roce vrátila divadelní představení do zrekon-
struovaného sálu DK Olympie. V  roce 2021 jsme 
uskutečnili minipřehlídku, která však mohla být 
pro diváky dramaturgicky zajímavá. Náš soubor 
měl možnost po třech letech od premiéry (byla re-
konstrukce DK OLYMPIE) předvést svoji MARYŠU 
na domácím jevišti a jako druhý soubor uvedlo Di-
vadýlko Na dlani Mladá Boleslav autorskou insce-
naci svého VÁVRY.
Srovnání obou podobných a odlišných osudů a pří-
běhů bylo pro diváky zajímavé.
V  současné době tedy připravujeme letošní pře-
hlídku. Znamená to posouzení hodnocení a dopo-
ručení inscenací z jednotlivých oblastí, pak výběr 
představení, aby se líbila co největšímu počtu 
diváků při zachování kvality a  umělecké úrovně. 
Pak vše organizačně technicky připravit. Dotací 



ní profesionální zápas prohrál na body. Teď se musí 
poučit z chyb, co udělal, a připravovat se na Mistrov-
ství světa do 23 let v Abu Dhabi kam bude odlétat 
koncem května s dospělou reprezentací muaythai.
Leonidas gym uspořádal také semináře pro Základ-
ní školu Dubí 2 a Gymnázium Jana Amose Komen-
ského Dubí, kde jsme dětem představili krásu to-
hoto bojového sportu. Tímto bych chtěl poděkovat 
ředitelkám obou škol za  spolupráci a  samozřejmě 
i všem kantorům a dětem.
Do Dubí zamířil vzácný host z oblasti muaythai, a to 
Petr Khru Macháček z pražského Hanuman gymu. 
To je přímo člověk, který dovezl muaythai do České 
republiky. U nás v klubu vedl pro všechny zájemce 
seminář na boj zblízka. 
Nově nás ještě čekají akce jako Kids Muaythai 
Challenge pro děti, sparingy C.M.T.A., Mistrovství 
ČR v  K1, Mistrovství ČR v  Muaythai, mistrovství 
světa junioru i seniorů. O všech akcích vás budeme 
informovat.
Velký dík za  pořádání akcí patří prezidentu České 
Muaythai Asociace Petru Ottichovi a jeho realizač-
nímu týmu. Poděkování všem, co nás podporují: Ús-
tecký kraj, NSA, města Dubí, Teplice, Krupka. Obce 
Proboštov a Novosedlice. Dále pak firmám Stavmart 
s.r.o., Grafstudio cz, shop Berem.cz. Po  zdravotní 
stránce: Fyzioterapeut Jana Šimonová a  Centrum 
sportovní medicíny Teplice, Norbert Bidrman – 
LEGE ARTIS academy. 
Foto a  Video: Czechfighter.cz, K-Legendary produ-
ction.

 Ladislav Horejš
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Dubský thajský box 
Leonidas gym Dubí opět na několika turnajích. Ja-
kub Ježek se po krátké sportovní pauze vrátil do pří-
pravy a hned bodoval. Během 2 x zlato na lize a pak 
výhra proti ukrajinskému chlapci na charitativním 
Gala odpoledni na podporu Ukrajiny. Jeho vítěznou 
vlnu zastavil až druhý velmi zkušený ukrajinský 
chlapec na lize, na kterého náš 12 letý Jakub Ježek 
nastupoval s respektem. Ten ale nakonec opadl a Ja-
kub začal zápas otáčet ve svůj prospěch, bohužel se 
mu to jen těsně nepodařilo. Dále se také do  ringu 
podívali nováčci Adéla Kozáková, 14 let, a Petr Duc 
Nguen, 14 let, kterým zatím jejich první zápas ne-
vyšel dle jejich představ, a prohráli na body. Milan 

Gašperec, 13 let, se pokoušel o  odvetu s  šikovným 
Pražanem, ale těsně v poměru 2:1 na body mu to ne-
vyšlo. Všichni zápasníci si vezou hlavně zkušenosti 
do dalších zápasů.
Další velkou akcí, kde nemohl Leonidas gym chybět, 
byl Galavečer thajského boxu v Jesenici, tam si vy-
zkoušel 3 dny po svých 18. narozeninách svůj první 
profesionální zápas i Tomáš Karel Barták. Tomáš šel 
do zápasu s velkou chutí, i když měl v profi svoji pre-
miéru, poprvé bez chráničů.
První kolo bylo jasně pod vedením Tomáše, kde vy-
užíval své zkušenosti a hrál si se soupeřem doslova 
jako kočka s  myší. Bohužel v  druhé polovině dru-
hého kola dělá Tomáš chybu v krytí a inkasuje kop 
holení na hlavu, a i když se snažil nedat na sobě nic 
znát, soupeř začal přebírat otěže a  do  třetího kola 
otočil bodově zápas na svoji stranu. Tomáš svůj prv-

Prázdniny jsou 
za rohem
Prázdniny se kvapem blíží a všichni v Želváčku už 
se na ně těší a připravují. Jak všichni víme, bývá to 
doba plná výletů, akcí a zážitků, a tak jsme si i my 
v  Želváčku pro vás připravili nabídku letních akti-
vit. Bližší informace ohledně jednotlivých výletů 
a akcí, včetně přihlášek, Vám rád poskytne kterýkoli 
z pracovníků NZDM Želváček. Těšíme se na všech-
ny, kteří se s námi akcí a výletů zúčastní, společně 
si to jistě užijeme.

Za Nízkoprahové zařízení pro děti a mládež
Želváček Barbora Beštová.

Spolupráce s rodiči 
Dne 23. 4. proběhla na  obou školních zahradách 
MŠ Sluníčko brigáda s rodiči našich dětí. Po pauze, 
která trvala dlouhé dva roky, jsme navázali na tra-
dici zvelebování školních zahrad s  pomocí rodičů, 
prarodičů, sourozenců, zaměstnanců a přátel školy. 
Počasí nám přálo, a tak jsme zvládli například natřít 
zahradní prvky, doplnit hmatové chodníčky, vysadit 
ovocné keře a  bylinky a  díky šikovným tatínkům 
také máme novou dětskou kuchyňku z  dřevěných 
palet. Všichni zúčastnění odvedli kus obrovské 
práce, zahrádky nám prokoukly a děti se při pobytu 
na nich těší z příjemného prostředí. 
Děkujeme za  Vaši pomoc, milí rodiče, prarodiče 
a přátelé naší MŠ Sluníčko Krupka. 

Martina Hissenová

Recyklované jaro
Letos na  jaře se naše mateřská škola Pastelka zú-
častnila soutěže „Vítáme Jaro“. Naším úkolem bylo 
využít odpadový materiál a  přírodniny a  vytvořit 
venkovní aranžmá na téma jaro a Velikonoce. A tak 
pod rukama našich dětí vznikaly květiny ze starých 
cédéček, zajíčci a kuřátka z krabic od mléka, brouč-
ky jame vyrobili ze starých plechovek a veselé jarní 
barvy dostala i stará lavička. S projektem, který jsme 
si pracovně nazvali „Recyklované Jaro“, obsadila 
naše školka krásné 3. místo!!! Získali jsme tak nejen 
spoustu sladkostí pro tvořivé děti, ale i  didaktické 
výukové materiály o koloběhu vody v přírodě :-)

Kolektiv MŠ PASTELKA při ZŠ Teplická 400

Poděkování 
Důvod naší cesty do  Česka byl válečný. Ve  skuteč-
nosti strašný důvod, ale tento příběh má dobrý oka-
mžik, jsou to lidé, které jsme tady v Česku potkali, 
a to v malebné Krupce. Všechno začalo seznámení 
s  paní Irenou, mimořádnou ženou plnou pozitiv 
a  energie, která nás od  počátku podporovala. Žena 
s velkým srdcem a duší, která se stala naší domovi-
nou.  Děkujeme Radce a Václavu Krásovým. Rodina 
pana Václava se stala pro nás podporou a rodinou. 
Jazyková bariéra nám nezabránila si rozumět. Ve-
lice Vám všichni děkujeme za podporu, nemůžeme 
vyjádřit slovy svou vděčnost za vaši pomoc, za vaše 
pochopení a  vaše reakce. Máme štěstí, že lidi jako 
jste vy, přišli do našich životů. Paní Jiřince Roučko-
vé chceme ze srdce poděkovat za  včasnou pomoc 
a potřebu. 
Díky za všechno! Nikdy nezapomeneme.

Tetiana
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Nenechte si ujít: #krupkazije

17. 6. od 17 hodin  
Flétnový koncert
Bazilika Panny Marie Sedmibolestné 
Vstupné zdarma 

20. 6. od 17 hodin  
Závěrečný
koncert žáků
Koncertní sál ZUŠ Stanislava Šebka
Vstupné zdarma

12. 6. od 14 hodin  
Dětské zábavné
odpoledne s Patem, 
Matem a dinosaurem 
Restaurace Na Střelnici
Vstupné zdrarma


